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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 05.02.2024, în ședința extraordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, convocată prin 

Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 32 din 01.02.2024 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat al României 

şi Imnul Uniunii Europene.  

Se intonează cele două imnuri. 

 

Stimați colegi, înainte de a intra în lucrările ședinței noastre, vă rog să păstrăm un moment de reculegere 

pentru fostul nostru coleg, Tibi Nichiteanu. 

Se ține un moment de reculegere. 

 

Mulțumesc! Dumnezeu să-l odihnească și să-l așeze în dreapta Sa! Sincere condoleanțe familiei și multă 

sănătate pentru a putea depăși aceste momente foarte grele! 

 

Doamnelor și domnilor consilieri județeni, la ședința noastră de astăzi participă 26 de membri ai 

consiliului județean, din cei 32 în funcție. (Absenți: dna Rodica Abăcioaei, dl Cristian Andrici, dna Daniela Aramă, 

dl Lucian-Dinu Aroșoaie, dna Agnes-Mihaela Holca și dna Floarea Marocico) 

Participă la şedinţa noastră domnii și doamnele directori din aparatul de specialitate al Consiliului 

Judeţean și bineînțeles,  managerii instituțiilor subordonate Consiliului Judeţean Botoșani. 

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde șase proiecte de hotărâre și procesul-verbal al ședinței 

precedente. Urgența convocării este dată de necesitatea aprobării bugetului județului conform calendarului bugetar 

prevăzut la art. 39 din Legea nr. 273/2006 privind finanțele publice locale, potrivit căruia proiectul de buget „se 

aprobă de autorităţile deliberative în termen de maximum 45 de zile de la data publicării legii bugetului de stat în 

Monitorul Oficial al României”. 

Menționez că există avize favorabile de la toate comisiile de specialitate pentru toate proiectele de hotărâre 

înscrise pe ordinea de zi. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi? Nu avem. 

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (26 voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-

economice și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ,,Construire Laborator de Radioterapie 

la Spitalul Județean de Urgență „Mavromati” str. Marchian nr.11, municipiul Botoșani”. (Proiect nr. 26 din 

29.01.2024) 

Prin proiect propunem aprobarea documentației de construire a unui Laborator de Radioterapie cu regim 

de înălțime 2S+P+E, cu o suprafață construită desfășurată de 1848,99 mp, pe terenul care aparține domeniului public 

al Județului Botoșani și care se  află în administrarea Spitalului Județean de Urgență ”Mavromati”. 

În baza Studiului de Fezabilitate întocmit a rezultat o valoare de investiție de 56.945.087,18 lei, inclusiv 

19% TVA și 25% cheltuieli aferente marjei de buget și a rezervei de implementare pentru ajustarea de preţ conform 

H.G. nr. 1116/2023.  

Documentația a fost avizată în Comisia Tehnico - Economică a Consiliului Judeţean. 

Dacă aveți dezbateri? Nu avem. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (26 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice 

și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții „REABILITARE ȘI MODERNIZARE CORP 

F”, str. Marchian, nr.11, municipiul Botoșani, județul Botoșani. (Proiect nr. 27 din 29.01.2024) 

Și de această dată vorbim tot despre o investiție cu adresabilitate pentru Spitalul Județean de Urgență 

„Mavromati”. 

Scopul proiectului este reabilitarea termo-energetică a clădirii „Corp F” din incinta Spitalului Județean de 

Urgență, imobil construit în anul 1981.  

În conformitate cu Auditul Energetic, la acest imobil se recomandă lucrări de renovare energetică, lucrări 

ce vor conduce la creşterea eficienţei energetice a întregului obiectiv, micşorarea pierderilor de căldură şi un consum 

redus de energie termică şi electrică.  

În acest sens a fost întocmită documentația de Avizare a Lucrărilor de Intervenții, rezultând o valoare de 

investiție de 5.498.104,65 lei, inclusiv 19% TVA și 25% cheltuieli aferente marjei de buget și a rezervei de 

implementare pentru ajustarea de preţ, conform H.G. nr. 1116/2023. Documentația a fost avizată de Comisia 

Tehnico - Economică a Consiliului Judeţean. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (26 voturi „pentru”) 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice 

și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ,,Lucrări de consolidare pentru reducerea riscului 

seismic la clădirea Sanatoriului de Neuropsihiatrie din localitatea Podriga”. (Proiect nr. 28 din 29.01.2024) 

Amplasamentul propus se află în Podriga și este în proprietatea județului Botoșani.  

Clădirea, monument istoric, a fost construită în anul 1919, fiind renovată între anii 1970-1972, ulterior 

beneficiind doar de lucrări de întreținere.  

Prin prezentul proiect ne dorim să creștem siguranța pacienților unității spitalicești prin realizarea 

lucrărilor de consolidare a obiectivului din punct de vedere structural, a lucrărilor de finisaje interioare și exterioare, 

a înlocuirii tâmplăriei existente, de reparații a învelitorii existente, a înlocuirii instalațiilor electrice, sanitare, 

termice, respectiv a instalațiilor de detecție, semnalizare și alarmare în caz de incendiu, a instalațiilor de stingere și 

limitare incendiu cu hidranți interiori și sistem ventilare și evacuare a fumului și gazelor fierbinți.  

În baza studiilor și a Documentației de Avizare a Lucrărilor de Intervenții, a rezultat o valoare de investiție 

de 21.357.909,99 lei, inclusiv TVA 19% . Valoarea totală include și 25% cheltuieli aferente marjei de buget și a 

rezervei de implementare pentru ajustarea de preţ conform H.G. nr. 1116/2023.  

Și pentru acest proiect documentația a fost avizată în Comisia Tehnico - Economică a Consiliului 

Judeţean. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (26 voturi „pentru”) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru aprobarea Planului anual de acțiune privind 

serviciile sociale din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani, administrate și 

finanțate de Consiliul Județean Botoșani pentru anul 2024. (Proiect nr. 29 din 01.02.2024) 

Pentru fundamentarea și elaborarea Planului anual de acțiune privind serviciile sociale pentru anul 2024, 

au fost solicitate tuturor structurilor de la nivelul D.G.A.S.P.C. Botoșani, cât și unităților din domeniul asistenței 

medico – sociale existente la nivelul județului, date privind numărul și categoriile de beneficiari, serviciile sociale 
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existente, serviciile sociale propuse pentru a fi înființate, programul de contractare a serviciilor din fonduri publice, 

bugetul estimat și sursele de finanțare.  

Pe baza datelor colectate, D.G.A.S.P.C. Botoșani a elaborat proiectul Planului anual de acțiune privind 

serviciile sociale pentru anul 2024, acesta fiind avizat de Comisia Județeană privind Incluziunea Socială Botoșani. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (26 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu judeţean și al 

bugetului instituţiilor publice şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii, pe anul 2024. (Proiect 

nr. 30 din 01.02.2024) 

Potrivit Legii bugetului de stat pe anul 2024 și ale Legii finanţelor publice locale, în baza comunicărilor 

transmise de către Ministerul Finanţelor Publice și Administraţia Judeţeană a Finanţelor Publice Botoşani, a 

Deciziei nr.1 a șefului Administrației Județene a Finanțelor Publice Botoșani şi a estimărilor privind veniturile 

proprii, veniturile totale ale bugetului propriu judeţean pe anul 2024 sunt de 488.301,00 mii lei. 

Și în acest an punem un accent deosebit pe partea de dezvoltare, pe partea de investiții. Vrem să rămânem 

în topul consiliilor județene care au avut cele mai mari investiții pe parcursul anului, așa cum s-a întâmplat și în 

perioada anilor 2021-2023. De aceea, și în acest an, ne propunem să realizăm investiții de aproximativ 50 milioane 

de euro, mai exact de 239,76 milioane de lei. Avem foarte multe proiecte în derulare cu finanțare din fonduri 

europene, PNRR sau guvernamentale atrase, la care asigurăm partea de cofinanțare. De asemenea, avem proiecte 

de dezvoltare pe care le vom finanța exclusiv din bugetul propriu. Un accent deosebit punem pe sistemul sanitar, 

pe partea de dezvoltare a acestuia, așa cum am făcut în ultimii 3 ani, în care s-au investit sume fără precedent în 

Spitalul Județean și în secțiile acestuia. În acest an, Spitalului Județean „Mavromati” îi alocăm cel mai mare buget 

pe care l-a primit vreodată. Vorbim despre o sumă de aproximativ 5 milioane de euro, din care 1 milion de euro 

pentru parte de funcționare și 4 milioane de euro pentru cea de dezvoltare, unde vorbim despre investiții în 

echipamente și aparatură medicală de ultimă generație, printre care și un aparat angiograf care nu există în acest 

moment în dotarea spitalului. Asigurăm cheltuielile legale pentru cheltuielile de utilități și alte lucrări pentru 

implementarea proiectelor pe care le derulăm prin intermediul Companiei Naționale de Investiții și aici mă refer la 

noul Ambulatoriu de specialitate, Extinderea și modernizarea Secției de Oncologie și bineînțeles, finalizarea 

lucrărilor la Laboratorul de Microbiologie. 

Distinși colegi, responsabilitatea noastră, a administrației județene, ține de dezvoltare și de investiții. La 

sfârșitul anului trecut, la Spitalul Județean, prin programul finanțat de Ministerul Sănătății și cofinanțat de Consiliul 

Județean Botoșani, am adus aparatură medicală de 1,5 milioane de euro, iar acum avem în licitație achiziții de 

aparatură și echipamente medicale de 4 milioane de euro cu tot cu TVA. Această procedură de achiziție este pe 

final. Tot pentru sistemul de sănătate asigurăm cofinanțări la proiectele PNRR ce vizează Maternitatea, Blocul 

alimentar, dar și pentru proiectele de reabilitare a Sanatoriului Podriga și clădirea SMURD, clădirea Protecției Civile 

unde funcționează Serviciul SMURD. 

Sperăm că în aceste eforturi pe care le facem să ni se alăture toți factorii din sistemul sanitar, fiecare pe 

linia sa de competență, pentru a oferi botoșănenilor cele mai bune servicii medicale și să îndreptăm imaginea 

nefavorabilă a spitalului.  

Pe de altă parte, vom continua și marile proiecte de infrastructură pe care le-am început și vom 

implementa, din bugetul propriu județean, modernizarea drumului județean 293 Mileanca – Codreni – Puțureni – 

Coțușca cu o lungime de 15 kilometri. Este un proiect de aproximativ 16 milioane de euro. Așa cum spuneam, vom 

continua și lucrările de modernizare a drumurilor județene începute anul trecut prin Programul Anghel Saligny. 

Vorbim despre modernizarea a peste 40 de kilometri de drum de piatră pentru care avem o finanțare de 35 de 

milioane de euro, la care, din bugetul propriu, trebuie să mai asigurăm o cofinanțare de cel puțin 9 milioane de euro.  

De asemenea, avem proiectul tehnic gata pentru Drumul Vămii și imediat ce se va deschide linia de 

finanțare de către ADR Nord-Est noi vom depune acest proiect și vom scoate la licitație lucrările pentru acest sector 

de drum.  
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În paralel, se lucrează la documentația pentru drumul de mare viteză care va lega municipiile Botoșani și 

Suceava. Vă reamintesc că în parteneriat cu CNAIR, Primăria Botoșani, Consiliul Județean Suceava și Primăria 

Suceava, am preluat realizarea  documentației tehnice și a execuției drumului de mare viteză. La acest proiect, 

alături de celelalte 3 unități administrativ teritoriale, asigurăm împreună cofinanțarea de 2%. De asemenea, vom 

asigura cofinanțări importante pentru lucrările de investiții pe care le avem și în domeniul culturii, precum proiectul 

reabilitării și restaurării Muzeului Județean de Istorie, derulat prin CNI, respectiv proiectul de consolidare, 

reabilitare și restaurare a Muzeului de Științe ale Naturii Dorohoi, care va fi derulat tot prin Compania Națională de 

Investiții și pentru care avem o cofinanțare de aproximativ 1 milion de euro. Tot din acest buget vom asigura și 

cofinanțarea proiectului de modernizare a școlii speciale Sfântul Stelian. Avem și alte proiecte mari pe care le 

finanțăm și, la fel ca anul trecut, vom atrage și pe parcursul acestui an noi finanțări care se vor regăsi pe parcursul 

anului 2024 în buget. 

La secțiunea Funcționare, Consiliul Județean va trebui și în acest an, ca și în anii trecuți, să asigure o mare 

parte din cheltuielile de funcționare ale Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului, unul dintre 

angajatorii cu peste 1100 de salariați. Standardele de cost/beneficiar, deși au fost actualizate, nu acoperă în totalitate 

cheltuielile de funcționare. Restul banilor vot trebui asigurați de către Consiliul Județean Botoșani, repet, la fel ca 

în anii precedenți.  

La fundamentarea proiectului bugetului propriu județean pentru anul 2024 am avut în vedere respectarea 

actelor normative în vigoare privind prioritățile ce se impun în asigurarea condițiilor materiale și a surselor de 

finanțare pentru funcționarea instituțiilor de sănătate, asistență socială și a celor culturale, a autorităților executive 

județene și a serviciului public comunitar de evidență a persoanelor, dezvoltarea publică, infrastructura de transport 

județean, precum și pentru realizarea altor obiective și acțiuni de interes județean.  

În final, înainte de a vă cere votul pe proiectul de buget, aș mai face o mențiune: alocările bugetare sunt 

deficitare față de nevoile reale ale județului nostru, dar cu toate acestea, sunt convinsă că și în anul 2024 rămânem 

unul dintre cei mai mari, dacă nu poate cel mai mare investitor din județul Botoșani, așa cum am fost și în ultimii 3 

ani. Vom continua pe aceeași cale, pentru că prin determinare am schimbat în bine fața județului Botoșani și am 

demonstrat că suntem în topul celor mai dinamice consilii județene din țară din punct de vedere al volumului 

investițiilor publice realizate. Toate aceste rezultate, transpuse în peste 220 de kilometri de drumuri modernizate 

sau reabilitate, în investițiile din sistemul sanitar, educațional sau cultural, au în spate multe ore de muncă, eforturi 

foarte mari pe care le-am făcut cu toții, pentru a demonstra că și la Botoșani se poate face administrație performantă, 

dar mai ales pentru a reduce decalajul față de celelalte regiuni ale țării, pentru a crea, în definitiv, condiții de 

dezvoltare mediului privat și perspectivele unui trai mai bun tuturor botoșănenilor.  

Acestea fiind spuse, vă consult dacă sunt dezbateri pe proiectul de buget? Nu avem. 

În aceste condiții, supun la vot proiectul de hotărâre privind adoptarea bugetului județului așa cum a fost 

el redactat, respectiv pe capitole, subcapitole, titluri, articole, alineate, după caz, precum şi pe anexe. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul a fost aprobat. (25 voturi „pentru”; 1 „neparticipare” – dl Dan Constantin Deleanu) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază pentru funcţionarii 

publici şi personalul contractual din cadrul familiei ocupaţionale „Administraţie”, din aparatul  de specialitate al 

Consiliului Judeţean Botoşani, precum şi din cadrul serviciilor publice din subordinea acestuia. (Proiect nr. 31 din 

01.02.2024) 

La finalul anului trecut Guvernul României a aprobat Ordonanța de Urgență 115 prin care personalul plătit 

din fonduri publice va beneficia de o majorare salarială în cuantum de 5%. Conform art.11 din Legea-cadru salariile 

de bază pentru funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul familiei ocupaţionale "Administraţie" din 

aparatul de specialitate al consiliului județean, din instituțiile și serviciile publice de interes județean din subordinea 

acestuia, se stabilesc prin hotărâre a consiliului judeţean, în urma consultării organizaţiei sindicale reprezentative la 

nivel de unitate sau, după caz, a reprezentanţilor salariaţilor. 

Astfel, vă supun la vot proiectul de hotărâre prin care implementăm Ordonanța de Urgență 115.  

Dacă sunt dezbateri? Vă rog! 
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Doamna Mirela Saucă: 

Doamna președinte, ați specificat la ce personal se referă proiectul de hotărâre, nu am regăsit în anexa 

acestui proiect personalul TESA din UAMS-uri. Deci nu vorbim despre personalul medical. Este vorba despre 

personalul TESA și cel contractual din UAMS-uri, este vorba despre 20-25 de salariați, cam așa.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Nu intră în această categorie, a Ordonanței 115. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Păi, ei nu sunt subordonați Consiliului Județean? 

 

Doamna Doina Federovici: 

Sunt subordonați, dar nu fac obiectul ordonanței de urgență.  

 

Doamna Mirela Saucă: 

Eu am niște cifre aici, eu au niște salarii foarte, foarte mici față de colegi care dețin aceleași funcții, cu 

aceeași pregătire. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Da, înțeleg că la nivel guvernamental, pentru această categorie de salariați, sunt discuții. Este pregătită. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

O ordonanță separată? 

 

Doamna Doina Federovici: 

Da.  

 

Doamna Mirela Saucă: 

Am înțeles. Mi-a fost pusă această întrebare. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Domnule Antonesei, vă rog! 

 

Domnul Ovidiu Antonesei: 

Bună ziua! Dacă îmi permiteți, noi suntem pe art. 11, adică funcționarii publici și personalul contractual 

la nivel de aparat de specialitate al consiliului județean, pe lângă noi sunt cei din aparatul de specialitate al Direcției 

Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului, Direcția de Drumuri și Poduri și Evidența Persoanelor. Ceilalți 

se regăsesc pe anexă, la Legea 153, și vor primi această majorare de 5% prin deciziile directorilor instituțiilor. Noi 

avem obligația de a ne aproba salariile prin hotărâre de consiliu. Vă mulțumesc! 

 

Doamna Culica Gheorghiță: 

Doamna președinte, domnilor consilieri, Culica Gheorghiță mă numesc, reprezint UAMS Săveni. 

Întrebarea noastră este de ce pe hotărâre de consiliu din 2017, de când s-a implementat Legea 153, cei din 

administrație, din uams-uri, au fost excluși de la stabilire de coeficient de ierarhizare?  

 

Doamna Doina Federovici: 

Este o altă familie ocupațională în legea salarizării. 

 

Doamna Culica Gheorghiță: 

Nu, este tot pe buget local.  
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Doamna Doina Federovici: 

Da, dar nu sunteți în actele normative pe care noi trebuie să le transpunem.  

 

Doamna Culica Gheorghiță: 

Este vorba despre art. 11 din Legea 153 care stabilește și pentru unitățile din subordine. Deci, noi avem 

același obiect de activitate ca și DGASPC, plus serviciu medical. Deci, în plus față de DGASPC. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Credeți-ne că dacă era atributul nostru.... 

 

Domnul Dorin Birta: 

Aveați salarii mai bune, garantat. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bun. Mai sunt intervenții? 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (26 voturi „pentru”) 

 

Punctul 7 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței ordinare a Consiliului Județean 

Botoșani din data de 26 ianuarie 2024. 

Dacă aveți obiecțiuni cu privire la conținutul procesului-verbal? Nu avem. 

Supun la vot procesul-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (26 voturi „pentru”)  

 

Mulțumindu-vă pentru toată disponibilitatea dumneavoastră, vă doresc o după-amiază plăcută! 

 

 

 

PREȘEDINTE, 

Doina Elena FEDEROVICI 

  

 

 

 

SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

Marcel Stelică BEJENARIU 

 

 

 

                     Întocmit,  

                    Inspector, 

                         Marilena Miron 

 


